
 

Protokół Nr 14/2019 
 

ze wspólnego posiedzenia Komisji  Samorządowej Rady Miasta Ostrowca Św-kiego 

i Komisji ds. Rodziny Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

w dniu 14 listopada 2019 r.  godz. 15.32 – 16.31 

    
Obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji Samorządowej RM  - Kamil Kutryba. 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji ds. Rodziny RM – Marek Giemza. 

 

1. Listy obecności – w załączeniu. 

2. Sprawy wynikające z porządku obrad: 

 
Lp. Sprawa Wniosek/Stanowisko/Informacja 

(wynik głosowania) 

 Porządek posiedzenia:  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

I. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zaopiniowanie projektów uchwał  

na sesję Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego w dniu 15 listopada 

2019 r., w sprawie:  

 

- rocznego planu kontroli oraz 

preliminarza wydatków Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego na 2020 r.; 

 

 

 

 

- Przewodniczący Komisji ds. Rodziny RM - 

p. Marek Giemza otworzył posiedzenie 

komisji, stwierdzając quorum na podstawie 

listy obecności. (w załączeniu do protokołu)  
 

- Przewodniczący Komisji Samorządowej 

RM – p. Kamil Kutryba otworzył 

posiedzenie komisji, stwierdzając quorum  

na podstawie listy obecności. (w załączeniu 

do protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny RM – 

p. M. Giemza zaproponował wprowadzenie 

nowego punktu do porządku obrad Komisji 

ds. Rodziny RM, a mianowicie spraw 

mieszkaniowych przedstawionych przez 

Zakład Usług Miejskich w Ostrowcu 

Świętokrzyskim. 

 

Członkowie komisji jednogłośnie wyrazili 

zgodę na wprowadzenie do porządku obrad 

w/w zmiany.  

 

 

 

 
 

 

Komisja Samorządowa RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu  

do protokołu). 

 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- rozpatrzenia petycji dotyczącej 

prowadzenia Polityki Zarządzania 

Konfliktem Interesów; 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- Programu współpracy Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski z organiza-

cjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego w latach  

2020 – 2021, 

 

 

 

 

- ustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt  

w schronisku dla osób bezdomnych  

i mieszkaniach chronionych; 

 

 

 

 

 

 

- wyłączenia Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Ostrowcu Święto-

krzyskim z siedzibą na osiedlu Pułanki 

10 ze struktury organizacyjnej 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Ostrowcu Świętokrzyskim i prze-

kazania jego zadań Środowiskowemu 

Domowi Samopomocy „Przystań” w 

Ostrowcu Świętokrzyskim z siedzibą ul. 

Iłżecka 33. 

 

- zmieniająca uchwałę w sprawie 

wyboru metod ustalenia opłat za gospo-

darowanie odpadami komunalnymi na 

terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 

oraz ustalenia wysokości stawek  

do protokołu). 

 

Komisja Samorządowa RM stosunkiem 

głosów: sześć za, przy braku głosów 

przeciwnych i przy jednym głosie 

wstrzymującym się  pozytywnie zaopinio-

wała przedmiotowy projekt uchwały.  

(w załączeniu do protokołu). 

 

Komisja ds. Rodziny RM stosunkiem 

głosów: cztery za, przy braku głosów 

przeciwnych i przy dwóch głosach 

wstrzymujących się pozytywnie, zaopinio-

wała przedmiotowy projekt uchwały.  

(w załączeniu do protokołu). 

 

Komisja Samorządowa RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu  

do protokołu). 

 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu  

do protokołu). 
 

Komisja Samorządowa RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu  

do protokołu). 

 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu  

do protokołu). 
 

Komisja Samorządowa RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu  

do protokołu). 

 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu  

do protokołu). 
 

 

Radna RM – p. Marta Woźnicka – Kuzdak 

zwróciła się z zapytaniem do Wice-

prezydenta Miasta Ostrowca Święto-

krzyskiego – p. D. Smolińskiego – jakie 

przepisy prawa regulują gospodarkę 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

tych opłat.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

odpadami komunlanymi w gminach. 

Wiceprezydent odpowiedział, że zgodnie  

z art.6 r ustawy o utrzymaniu czystości  

i porządku w gminach – z pobranych opłat 

za gospodarowanie odpadami komunlanymi 

- gmina ma obowiązek pokrywać koszty 

systemów funkcjonowania gospodarki 

odpadami. A na ten koszt składają się nie 

tylko takie elementy, jak: wynagrodzenie 

wykonawcy za odbiór i zagospodarowanie 

odpadów, ale także prowadzenie punktów 

selektywnej zbiórki odpadów, edukacja oraz 

administracja. Oferta, która został wybrana 

30 października br. przedstawiona, jako 

najbardziej korzystna za kwotę 19 300 000 

zł – już jest ofertą, która jest 7 mln zł 

wyższa od poprzedniej oferty w latach 2018 

– 2019. Biorąc pod uwagę fakt,  

że w tej chwili system nie bilansuje się,  

zasadnym byłoby tutaj to, aby go 

zbilansować i być w zgodzie z ustawą  

o utrzymaniu czystości i porządku  

w gminach. Wiceprezydent dodał,  

że wielokrotnie, włodarze różnych miast 

zwracali się do Regionalnych Izb 

Obrachunkowych lub do członków 

Najwyższej Izby Kontroli, aby wyjaśnić 

kwestię związaną z bilansowaniem się 

systemu gospodarowania odpadami. 

Informacje, które dostawali – zarówno  

z Regionalnych Izb Obrachunkowych,  

jak i Najwyższej Izby Kontroli – były 

jednoznaczne, a więc wskazywały na to,  

że w długim okresie ten system powinien się 

bilansować i to właśnie z pobranych opłat  

od mieszkańców za gospodarowanie 

odpadami komunlanymi. Pokrywane po-

winny być koszty funkcjonowania całego 

systemu. Problem gospodarki odpadami nie 

dotyczy tylko Ostrowca, ale dotyczy całej 

Polski. A na wzrost tych kosztów, które są 

proponowane obecnie przez wykonawców - 

zbiera się wiele czynników. Wiceprezydent 

D. Smoliński poinformował zebranych,  

że w Ostrowcu obowiązuje stawka  

nie zmieniana od 2013 r., pomimo szeregu 

zmian ogólnospołecznych, ogólnogospo-

darczych, zmian w zakresie ustaw, różnych 

nowelizacji. Co do kwestii uzasadnienia 

wartości 16 zł. 16 zł jest to kwota 

minimalna, przy której praktycznie gmina 

bilansuje  ten system w okresie dwuletnim. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pozostawienie stawki obecnej, na tym 

samym poziomie, a więc na poziomie 7,50 

zł będzie prowadziło do niezbilansowania 

systemu gospodarowania odpadami  

w każdym roku, czyli 2020 r. oraz 2021r.   

o wartość o koło 5,5 mln zł. Jeżeli chodzi 

zaś o segregację. Niestety, ustawodawca nie 

zezwolił na zmniejszenie stawki przy braku 

segregacji do kwoty mniejszej, niż 

dwukrotność lub czterokrotność stawki 

podstawowej. Tak więc, jest to najniższa  

z możliwych stawek, które zostały 

zaproponowane za brak segregacji.  

Co istotne, już po nowelizacji ustawy  

o utrzymaniu czystości i porządku  

w gminach – nie ma możliwości wyboru: 

czy ktoś selektywnie zbiera odpady, czy nie 

zbiera tych odpadów. Jest obowiązek 

ogólnopolski segregacji i zbierania 

selektywnego odpadów. To również na 

zarządcach obiektów wielorodzinnych,  

nie tylko na gminie będzie leżał obowiązek, 

aby te odpady były selektywnie zbierane.  

W tej chwili, w przypadku braku 

selektywnego zbierania odpadów, firma 

wywożąca odpady będzie przekazywała do 

zamawiającego, do gminy, komplet 

dokumentów fotograficznych, nagrań z 

video rejestratorów lub innych dokumentów.  

Na podstawie tego będzie przygotowana 

decyzja administracyjna o ewentualnym 

nałożeniu na daną osobę, na danego 

mieszkańca, czy blok - kwoty wyższej 

wynikającej z taryfikacji, która została 

przedstawiona w uchwale. Tak więc, w tej 

kwestii niestety tutaj dowolności nie będzie. 

Następnie głos w dyskusji zabrał Radny  

Wł. Sajda i zwrócił się z pytaniem  

do Prezydenta D. Smolińskiego - skąd  jest 

nowa firma, która będzie odbierać śmieci  

w Ostrowcu, gdzie ma swoją lokalizację  

i czy spełniła wszystkie wymagane 

warunki? Prezydent odpowiedział, że jest to 

firma zlokalizowana w Kielcach, która na  

ul. J. Samsonowicza będzie prowadziła 

docelowo punkt selektywnej zbiórki 

odpadów i po wstępnych rozmowach  

z wykonawcą, ustalono, że tam również 

będzie otwarte biuro obsługi klienta. 

Ponadto, firma spełnia wszelkie wymogi  

i standardy do pełnienia tego typu 

działalności. W kolejności o głos poprosiła 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

II. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- zmieniająca uchwałę w sprawie wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunlanymi 

składanej przez właściciela nieruchomo-

ści położonej na terenie Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski oraz warunków 

i trybu składania deklaracji za pomocą 

środków komunikacji elektronicznej. 

 

 

 

Sprawy różne.  

 

 

 

 

Komisja ds. Rodziny RM  

kontynuowała swoje posiedzenie   

i rozpatrzyła sprawy mieszkaniowe 

przedstawione przez Zakład Usług 

Miejskich w Ostrowcu Świętokrzyskim:  

 

Radna Grażyna Maj z zapytaniem –  

jak będzie się przedstawiała sytuacja  

z odbiorem odpadów zielonych pomiędzy 

zaplanowanymi okresami odbioru tychże  

nieczystości. Prezydent D. Smoliński 

poinformował, że w tej kwestii nic się nie 

zmieni i będzie się to odbywało na 

podobnych zasadach, jak do tej pory.  

W przedmiotowej dyskusji głos również 

zabierali: Radny K. Wójcik, Radny St. 

Choinka, Radny D. Kaszuba. Wszystkie 

wypowiedzi dotyczyły kwestii nowych 

regulacji w zakresie gospodarowania 

odpadami komunlanymi w mieście.  

Na tym dyskusję zakończono.  

 

Komisja ds. Rodziny RM stosunkiem 

głosów: cztery za, przy braku głosów 

przeciwnych i przy dwóch głosach 

wstrzymujących się   pozytywnie, zaopinio-

wała przedmiotowy projekt uchwały.  

(w załączeniu do protokołu). 
 

Komisja Samorządowa RM stosunkiem 

głosów: pięć za, przy braku głosów 

przeciwnych i przy dwóch głosach 

wstrzymujących się pozytywnie, zaopinio-

wała przedmiotowy projekt uchwały.  

(w załączeniu do protokołu). 

 

Komisja Samorządowa RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu  

do protokołu). 

 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu  

do protokołu). 

 

 

Nie zgłoszono żadnych spraw różnych.  
 

Na tym Komisja Samorządowa RM  

zakończyła swoje obrady o godz. 16.20. 

 

 

 

 

 

 



- przydziału lokalu dla 

…………………(przydział lokalu przy 

…………….w Ostrowcu Świętokrzyskim). 

 

 

- przydziału lokalu dla 

…………(przydział lokalu na 

…………….w Ostrowcu Świętokrzyskim). 

 

 

- przydziału lokalu dla  ……(przydział 

lokalu ………………w Ostrowcu 

Świętokrzyskim). 

 

 

- przydziału lokalu dla: 

……………….(przydział lokalu przy  

…………….w Ostrowcu Świętokrzyskim). 

 

 

- przydziału lokalu dla 

……………….(przydział lokalu przy 

 ………….. w Ostrowcu Świętokrzyskim). 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przydział lokalu 

dla ………………….(wniosek i informacja 

w załączeniu do protokołu) 

 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przydział lokalu 

dla ……….. (wniosek i informacja  

w załączeniu do protokołu) 

 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przydział lokalu 

dla …………..(wniosek i informacja  

w załączeniu do protokołu) 

 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przydział lokalu 

dla: ……………….(wniosek i informacja  

w załączeniu do protokołu) 

 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przydział lokalu 

dla ………………….(wniosek i informacja 

w załączeniu do protokołu) 

 

Na tym Komisja ds. Rodziny RM 

zakończyła swoje posiedzenie o godz. 16.31. 

 

 
Odrębne głosy do protokołu: nie zgłoszono.  

 

Termin następnego posiedzenia: nie ustalono.  

 

Protokołowała:                                          Przewodniczyli: 

 

Eliza Kaniewska                                                                       

 

     Przewodniczący                            Przewodniczący  

Komisji Samorządowej RM               Komisji ds. Rodziny RM 

 

         Kamil Kutryba                                 Marek Giemza 

 

 
 


